
Protokół nr 1.42.17.02.2022 

XLII Sesja Rady Miejskiej w Radłowie w dniu 17 lutego 2022 roku. 
Obrady rozpoczęto 17 lutego 2022 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:00 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.  
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Radłowie Pan Piotr Kapera. 

Obecni: 

1. Paweł Jachimek 
2. Krzysztof Jasek 
3. Piotr Kapera 
4. Wojciech Kozioł 
5. Kamil Kurzawski 
6. Zbigniew Madej 
7. Marcin Małek 
8. Piotr Nasiadka 
9. Bogdan Padło 
10. Adam Radamski 
11. Wojciech Rudziński 
12. Piotr Śmiałkowski 
13. Małgorzata Woźniak 
14. Justyna Zborowska 
15. Jerzy Żurowski 

1. Otwarcie obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera:  
Otwieram obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Radłowie. Bardzo serdecznie witam Pana 
Burmistrza, Wiceburmistrza, Panie i Panów Radnych, kierowników jednostek 
organizacyjnych, panią Dyrektor GCKiCz w Radłowie. Pana… Pan nie wiem, funkcja Pana 
Policjanta? Komendant, zastępca komendanta? Zastępcę Komendanta w Żabnie. Bardzo 
serdecznie witam. Pracowników Urzędu Gminy i Panią obsługującą pracę rady również 
bardzo serdecznie witam. 
Wraz z zaproszeniami na dzisiejszą sesję otrzymali Państwo porządek obrad. Czy są 
uwagi co do porządku obrad? Nie widzę, przystępujemy zatem do odczytania porządku 
obrad. 
 
2. Odczytanie porządku obrad. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Odczytanie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Radłowie z dnia 08 
grudnia 2021 r. 
4. Zgłaszanie interpelacji Radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 



b) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r.; 
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021; 
e) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
f) uchwalenia budżetu gminy Radłów na 2022 rok; 
g) zmiany składu osobowego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Radłowie; 
h) przyjęcia do wdrażania „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Radłów-
aktualizacja na lata 2021–2024”; 
i) stanowienia o kierunku działania Burmistrza Radłowa w zakresie ustalenia 
minimalnych stawek czynszu najmu mieszkań znajdujących się w zasobie 
mieszkaniowym gminy Radłów; 
j) nieodpłatnego przejęcia na rzecz Gminy Radłów nieruchomości będącej własnością 
Skarbu Państwa (Biskupice Radłowskie); 
k) nieodpłatnego przejęcia na rzecz Gminy Radłów nieruchomości będącej własnością 
Skarbu Państwa (Glów); 
l) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu dzierżawcy; 
m) wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości dotychczasowemu najemcy; 
6. Informacja z działalności Pana Burmistrza między sesjami. 
7. Odpowiedź na interpelacje Radnych. 
8. Wolne wnioski i zakończenie obrad XLI Sesji Rady Miejskiej w Radłowie. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Kto z Państwa Radnych jest za takim porządkiem obrad, proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Następnie głosowano nad przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
 
Dziękuję. Informuję Państwa radnych, że w obradach dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych. 
Jest więc większość do podejmowania prawomocnych uchwał. Kolejny punkt. 
 

3. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Miejskiej w Radłowie z dnia 30 
grudnia 2021 r. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Zgodnie z przyjętym porządkiem przystąpiono do przyjęcia protokołu z XLI sesji Rady 
Miejskiej w Radłowie z dnia 30 grudnia 2021 roku. Protokół ten był wystawiony w Biurze 
Inspektora do Spraw Rady. Każdy radny, zainteresowany mógł się z nim zapoznać. Czy 
życzą sobie Państwo, aby był odczytany na dzisiejszej sesji? Jest wniosek, aby przyjąć 
protokół bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę o 
podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
 
Dziękuję. 

Przystępujemy zatem do przyjęcia protokołu z XLI sesji. Kto z Państwa radnych jest za? 
Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 



Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 

 
Dziękuję. Protokół został przyjęty 14 głosami za. Kolejny punkt. 
 
4. Zgłaszanie interpelacji Radnych. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Teraz przystępujemy do punktu 4, kto z Państwa radnych będzie chciał zadać 
interpelacje? Bardzo proszę, Pan radny Madej. 
Radny Zbigniew Madej: 
Panie Burmistrzu, grupa mieszkańców Biskupic Radłowskich zwróciła się z prośbą do 
mnie, aby zwrócić się do Pana Burmistrza o przywrócenie transportu do Żabna, że 
prawdopodobnie zostały cofnięte o 9.00 czy o 11.00 i nie mają się, część mieszkańców 
się nie może dostać na rehabilitację. Nie wiem o co to chodzi, że zwrócili się do mnie, 
ale, no, bo ja nie jestem blisko zorientowany z transportem. Dziękuję. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych będzie chciał jeszcze zadać interpelacje? 
Bardzo proszę, Pan radny Kurzawski. 
Radny Kamil Kurzawski: 
Mam pytanie dotyczące wymiaru podatku od nieruchomości dlatego, że dzwoni do nas 
coraz więcej osób z gminy, a zwłaszcza z Radłowa, którzy są zaskoczeni w jakiś sposób 
wymiarem podatku rolnego i od nieruchomości na rok 2022. Część z nich wraca z gminy, 
ale dalej jakby nie rozumieją tego dlaczego ten podatek został wymierzony w takiej, a 
nie innej wysokości. Jakoś zrozumiałem z tego, że część budynków wypadła spod 
zwolnienia w podatku rolnym. No jeśli, by można tutaj przedstawić jakąś informację, 
żebyśmy wiedzieli co tym ludziom, co tu będziemy mówić. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję. Czy ktoś z Państwa radnych jeszcze będzie chciał zadać pytanie? Nie widzę. 
Przed sesją podszedł do mnie zastępca Komendanta Policji i prosił, żeby mu udzielić 
głos zanim zaczniemy podejmować uchwały, więc bardzo proszę Panie Komendancie, 
proszę o zabranie głosu. 
Zastępca Komendanta Komisariatu w Żabnie – asp. szt. Mariusz Kosman: 
Dzień dobry. Moje nazwisko Mariusz Kosman, jestem zastępcą komendanta komisariatu 
w Żabnie. Witam wszystkich zgromadzonych na sali, jak również mieszkańców Gminy 
Radłów, którzy za pośrednictwem Internetu oglądają sesję Rady Miejskiej. 
Reprezentując policjantów z Komisariatu Policji w Żabnie chciałem zwrócić się 
z serdeczną prośbą do rady o podjęcie pozytywnej decyzji związanej z przekazaniem 
środków finansowych w kwocie 3500 zł na zakup specjalistycznych wagi laboratoryjnej 
do ważenia substancji psychoaktywnych. Powyższe, pewno wszyscy jak tutaj jesteśmy 
mamy świadomość tego, że różnego rodzaju środki psychoaktywne używane są przez 
młodych ludzi i coraz łatwiej dostępne. Taka sytuacja sprawia, że w czasie legitymowań 
osób, kontroli pojazdów, bądź prowadzenia przeszukań policjanci ujawniają zabronione 
środki. Posiadanie środków odurzających nawet w niewielkich ilościach jest zabronione. 
Jest to przestępstwo. Mówi o tym art. 62 ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, dlatego 
każda osoba, która posiada taką substancję jest zatrzymywana. A substancja wymaga 
procesowego udokumentowania, co wiąże się ze zbadaniem jej składu chemicznego, 
zważenia, opisania i zabezpieczenia procesowego. Takie substancje, takie czynności 
wykonywane są każdorazowo. W chwili obecnej przy braku powyższej wagi powoduje, 
że policjanci muszą jechać do Tarnowa, gdzie wykonują te czynności, co wydłuża 
oczywiście czas, który muszą poświęcić temu zagadnieniu. Waga, która Będzie W 



Komisariacie Policji w Żabnie na pewno usprawni te czynności i sprawi, że policjanci 
szybciej zrealizują te zadania, do których są zobowiązani, a następnie wrócą właśnie na 
drogi po to, ażeby dbać o nasze bezpieczeństwo. Mając na uwadze powyższe jeszcze 
raz apeluję do Szanownej Rady o podjęcie decyzji przeznaczającej środki finansowe 
właśnie dla policji na poprawę bezpieczeństwa wszystkich mieszkańców Gminy Radłów, 
jak również gmin sąsiadujących. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Ponieważ Pan Komendant, zastępca będzie chciał nas opuścić. Jeżeli 
mają Państwo radni jakieś pytania może to od razu przy okazji proszę zadać. Jeżeli nie 
to przechodzimy do kolejnego punktu, czyli podejmowania uchwał. Dziękuję. 
Zatem przystępujemy teraz do punktu 5. 
 
 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Radłów na lata 2021-2030; 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był wczoraj bardzo szczegółowo omówiony. Przepraszam. Przedwczoraj na 
wspólnym posiedzeniu komisji. Niemniej jednak, jeżeli są jeszcze jakieś pytania od 
Państwa radnych to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć ten program, 
tą strategię bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę o 
podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Radłów na lata 2021-2030. 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, więc wszyscy obecni na sali. 
 
b) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Radłowie na 2022 rok;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji i przedstawiony plan był 
również. Jeżeli są jakieś pytania to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć 
tą uchwałę bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę 
o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 



Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Radłowie na 2022 rok;.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Również uchwałę przyjęto 14 głosami za. 
 
c) zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miejskiej w Radłowie na 2022 rok;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Również ten plan pracy był przedstawiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Jeżeli są 
jakieś pytania to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć bez czytania. Kto 
z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Radłowie 
na 2022 rok. 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało wszyscy radni. 



d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej 
w Radłowie na 2022 rok;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Również ten temat był omówiony na posiedzeniu komisji. Jest wniosek, aby przyjąć ten 
plan bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę o podniesienie 
ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Radłowie na 2022 rok;.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem tej uchwały głosowało 14 radnych, więc wszyscy obecni na sali. 
 
e) zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Radłowie na 2022 ; 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Również ten temat był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Jeżeli są jakieś 
pytania to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć projekt uchwały bez 
czytania. Kto z Państwa radnych jest za? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? 
Kto się wstrzymał? 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Radłowie na 2022 rok.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 



 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni, 14 radnych. 
 
f) zmiany Statutu Gminnego Żłobka w Radłowie;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był omówiony przez Panią Kierownik na wspólnym posiedzeniu komisji i wszystko 
myślę, że było wyjaśnione. Jeżeli są jakieś pytania to bardzo proszę Państwa radnych. 
Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć tą uchwałę bez czytania. Kto z Państwa radnych 
jest za takim wnioskiem? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Statutu Gminnego Żłobka w Radłowie. 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni obecni dzisiaj na sesji. 
 
g) wyrażenia zgody na wydzierżawienie  nieruchomości;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dotyczy to nieruchomości Wsi Biskupice Radłowskie. Temat był również omówiony przez 
pracownika urzędu gminy. Czy są jeszcze jakieś wątpliwości dotyczące tej uchwały? Nie 
widzę. Jest wniosek, aby również przyjąć bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za? 
Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 



Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. 
 
h) nadania imienia Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Radłowie oraz zmiany statutu;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był omówiony przez Panią Dyrektor na wspólnym posiedzeniu komisji. Czy są 
jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy do odczytania, a jest wniosek, aby przyjąć 
projekt uchwały bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za? Proszę o podniesienie ręki. 
Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję.  
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
nadania imienia Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Radłowie oraz zmiany statutu. 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
i) przekazania środków finansowych na rzecz policji;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był omówiony na wspólnym posiedzeniu. Myślę, że nie ma wątpliwości. 
Jest wniosek, aby przyjąć tą uchwałę bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za? 
Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
przekazania środków finansowych na rzecz policji. 



Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, wszyscy obecni dzisiaj na sesji. 
 
j) wysokości diet przysługujących radnym Rady Miejskiej 
w Radłowie;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji. Czy są jeszcze jakieś pytania 
od Państwa radnych? Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć projekt uchwały bez czytania. 
Kto z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
wysokości diet przysługujących radnym Rady Miejskiej w Radłowie. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 2, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Krzysztof Jasek, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, 
Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata 
Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
Przeciw (2) 
Paweł Jachimek, Piotr Kapera 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 radnych było przeciwnych. 
 
k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był omówiony przez Panią Skarbnik na wspólnym posiedzeniu komisji 
we wtorek. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania, to bardzo proszę Państwa radnych. Nie 
widzę. Jest wniosek, aby przyjąć projekt uchwały bez czytania. Kto z Państwa radnych 
jest za takim wnioskiem? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się 



wstrzymał? 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem wieloletniej prognozy finansowej głosowało 14 radnych, więc wszyscy 
obecni na sali. 
 
l) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022; 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był omówiony przez Panią Skarbnik na wspólnym posiedzeniu komisji. 
Czy są jakieś jeszcze pytania do Pani Skarbnik albo wątpliwości? Nie widzę. Jest wniosek, 
aby przyjąć bez czytania. Kto z Państwa radnych jest za takim wnioskiem? Proszę 
o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Głosowanie za nieodczytywaniem: 
Wyniki głosowania: 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Małek 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, więc wszyscy obecni dzisiaj na sesji. 



 
6. Informacja z działalności Pana Burmistrza między sesjami. 
7. Odpowiedź na interpelacje Radnych. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Na tym zakończyliśmy dzisiaj podejmowanie uchwał i bardzo proszę teraz Pana 
Burmistrza o udzielenie informacji z działalności między sesjami. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Witam serdecznie. Równocześnie jestem proszę Państwa na spotkaniu dotyczącym ZIT-
u. Jeżeli chcecie wiedzieć to związek ZIT to są Zintegrowane Inwestycje Terytorialne -  
Aglomeracja Tarnowska, do której należymy. Jeżeli ktoś śledzi małą politykę, powiat 
wycofał się z tej Aglomeracji Tarnowskiej. Proszę Państwa i mamy, właśnie teraz 
dyskutujemy. Tam jest około 55,3 miliona € na te zintegrowane inwestycje terytorialne 
i teraz w sumie z 16 wójtami i Prezydentem Ciepielą dyskutujemy. Ja byłem na spotkaniu 
też w Lisiej Górze takim, w którym jakieś preferencje odnośnie inwestycji terytorialnych, 
które chcemy realizować i dyskusja jest w tej chwili tylko nad 7 punktami i może wam 
przedstawić, bo ja po prostu reprezentuję Was głos i też jakieś decyzje może wspólnie 
akurat podejmiemy, bo ja za chwilę też po sesji będę zabierał na ten temat głos co był 
uważał za słuszne, żeby robić w Gminie Radłów, więc pierwsze to jest ujęcia wody z sieci 
kanalizacyjnej. Retencja wód opadowych to jest pierwsze. Później mamy drugie 
efektywność energetyczna i OZE, czyli mówimy tu o termomodernizacji, pompach 
ciepła, zarządzaniem, odbiorem energii, budynkach użyteczności publicznej, likwidacja 
niskiej emisji. Czyli wszystko co związane jest na domach prywatnych z fotowoltaiką, 
pompami ciepła, z podwyżką cen gazu, żeby po prostu te ubóstwo energetyczne było 
jak najmniejsze. To jest taki drugi priorytet, w którym w tej chwili przeważa. Trzecie to 
jest monitorowanie stanu środowiska naturalnego, utworzenie straży międzygminnej, 
co uważam za konieczne, ale niekoniecznie w tym projekcie, bo wystarczy, że dwie 
gminy się dogadają, tak. Radów – Wierzchosławice i utworzą straż gminną i będą całą 
strukturę ekologii i sprawdzania, palenie i tak dalej, bo to musimy robić. To jest w naszej 
kompetencji programie ochrony powietrza, który jest uchwalony przez Urząd 
Marszałkowski. Ja tu przyciszę prezydenta i proszę Państwa. To uważam, że nie 
aglomeracja, transport publiczny czy zatoki autobusowe, dworce, bezpieczne przejścia. 
Ja myślę, że każda sobie gmina radzi w jakiś sposób. To nie wiem czy słyszeliście w RDN-
ie, też strzeliłem w polemikę odnośnie budowy dworca autobusowego w Tarnowie, żeby 
Gmina Radłów dołożyła się do budowy dworca i wszystkie gminy dworca autobusowego 
w Tarnowie, który po prostu w jakiś sposób zaniedbali i dzisiaj tego dworca nie ma i ja 
uważam, że absolutnie my nie powinniśmy wchodzić w takie rzeczy, bo tak, bo powinien 
sobie dworzec już zabezpieczyć dawno i wybudować na należytym poziomie. To jest raz. 
Drugie, strefa aktywności gospodarczej. Sami wiecie, że kończymy. Praktycznie za 
chwilę będzie wywieszony po prostu plan zagospodarowania przestrzennego do strefy 
aktywności gospodarczej w Woli Radłowskiej. Tam mamy problemy z tym, że Zarząd 
Dróg Wojewódzkich nie zgodził się na wyjazd samochodów do drogi 964. Proponowano 
nam wyjazd do Woli Radłowskiej i z Woli Radłowskiej, czyli do drogi powiatowej 1348 
przez most i na Wał- Rudę, więc my się na to nie zgodziliśmy, bo sami mieszkańcy 
wiedzą, że tam nie ma ani takiej drogi, ani tonażu, ani mostu do tego tonażu, także 
absolutnie to nie. No i proszę Państwa, później są takie priorytety jak budowa, 
zagospodarowanie. To co ja też mówiłem czasu wolnego, czyli część rekreacyjna i plus 
boiska sportowe. Sesję mamy, a teraz Wiesiek Armatys akurat rozmawia na ten temat 
za mnie tam. Proszę Państwa i pozostałe rzeczy to są takie jakby powiedzieć już, Wiesiek 
skończył, bo ja chyba muszę ostatecznie głos zabrać, ale to za chwilę. Więc to są takie 
priorytety, w które my się obracamy i w których po prostu my mówimy też 



o zagospodarowaniu czasu wolnego, czyli czasu wolnego dla mieszkańców. Nie tylko 
Tarnowa, do wszystkiego wiemy ile tu mieszkańców przyjeżdża, ile wszystkiego. Mamy 
potężne zbiorniki wodne i tutaj trzeba po prostu prosto z mostu powiedzieć, że trzeba, 
żeby to zrobić na odpowiednim poziomie to trzeba tu włożyć miliony złotych i żeby to 
zrobić. A my jako gminę nie stać na to, żeby przyjmować też na przykład mieszkańców 
gminy. Ja muszę po prostu wyłączyć to, za chwilę, przepraszam bardzo. Wyłączę, bo to. 
Dobra. Wyłącz ten telefon, dobrze. To jest tak, bo to idzie na bieżąco. Ja pójdę, więc 
proszę Państwa to jest taka sytuacja i w tym my musimy to zrobić bardzo szybko i proszę 
Państwa podjąć jakiekolwiek decyzje. Przygotowujemy się, proszę Państwa realizujemy 
przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy wypłatę dodatków osłonowych. Dla 
mieszkańców jeżeli mnie słyszą, proszę Państwa, wnioski można składać do 31 
października 2022 roku. Warunkiem uzyskania oczywiście dofinansowania jest między 
innymi dochód przypadający na osobę w gospodarstwie domowym. Jednoosobowy to 
jest 2100, natomiast w gospodarce wieloosobowej 1500. Ludzi nie dosłyszeli i po prostu 
tłumnie przychodzili do miejskiego ośrodka, bo myśleli, że wszystkim się to należy. 
A oczywiście tu jest dochód tą barierą, do której można składać wnioski. Wysokość 
dofinansowania to mamy 400 zł gospodarstwo jednoosobowe, 600 zł dla 2-3 osób, 850 
na 4-5 osób i 1150 powyżej 6 osób i proszę Państwa. Oczywiście co jest, co teraz się 
dzieje. Musi być proszę Państwa zgłoszony do Centralnej Ewidencji Emisji Budynków, 
ale mamy centralną ewidencję budynków, czyli stanu palenisk jakich mamy w gminie 
i to jest obowiązkiem każdego mieszkańca zgłosić do 30 czerwca. Teraz ludzie składają 
z tego tytułu, bo bez tego nie dostaną dopłaty. Ale to dotyczy też nie tylko tych, których 
dochód jest bardzo niski, ale wszystkich mieszkańców i to jest obowiązkiem do 30 
czerwca. My to oczywiście będziemy umieszczać na stronach internetowych, ale co się 
okazuje. Dostęp dzisiaj proszę Państwa do mieszkańca jest ograniczony. Patrzą 
w Internet, ale patrzą wnukowie. Przedział taki średni, dziadkowie niestety już nie 
patrzą. I te jeżeli nie ma kontaktu w danym środowisku domowym, ludzie są odcięci od 
informacji. Dziś ogłoszenia daliśmy, na przykład proszę zauważyć ogłoszenie na temat, 
że nie będziemy wysyłać deklaracji śmieciowych z tego tytułu, że stawki nam się nie 
zwiększyły. Nie zmieniły. Tylko o uzupełnienie deklaracje z wypadku zmniejszenia lub 
zwiększenia ilości w gospodarstwie domowym albo czy zmiana, czy jest kompostownik, 
czy nie kompostownik. Czyli opłaty na ten czas są takie same jak w tym roku, ale ludzie 
przychodzą do gminy i czekamy na deklarację dlaczego deklaracji nie mamy i tak dalej. 
No, ale nie patrzą, że na stronie internetowej, jak wejdziemy teraz w stronę internetową 
to po prostu od razu na zakładce u góry jest opłaty śmieciowej. Tam wszystko jest 
wytłumaczone. Daliśmy to sołtysom. No i teraz z sołtysami, nie ma tu sołtysów. Jest 
problem, bo niektórzy mówią jest COVID, my nie będziemy chodzić i nie będziemy 
powiadamiać, tak. Proszę Państwa, z podatkami, część w ogóle sołtysów nam nie poszło 
do domów i tych deklaracji, której przez nich robiliśmy. Dziś proszę Państwa każde 
wysłanie pocztą, za potwierdzeniem to jest prawie 10 zł, bo 9,20 zł, prawda. No, ale to 
nie o to chodzi. Później proszę Państwa obwieszczenia są na, nikt nie czyta. Każdy jeździ 
samochodem, przejedzie nikt, się nie zatrzymuje pod tablicą ogłoszeń co się nowego 
dzieje. Także musimy w jakiś sposób uruchomić jakiś system taki, w którym po prostu 
będzie większa komunikacja z mieszkańcami. Ja proponuję też takie coś, żeby zrobić, 
takie. Jakby taką mamy Radło TV, które jakby zostało zaniechane. Ale musimy do tego 
po prostu jakby wrócić i takie zrobić na zakładce na stronie internetowej. Ale też czy 
wywiad ze mną, czy z Panią Skarbnik odnośnie podatków. To co Pan Kurzawski teraz 
powiedział, że ludzie nie wiedzą dlaczego takie podatki przyszły, że to nie jest wina 
nasza, że to jest po kontroli właśnie Starostwa Powiatowego Geodezyjnego, które 
mierzyło na nowo budynki i uznało, że te budynki nie są już rolnicze z tego tytułu, 



bo dany właściciel na przykład już posprzedawał wszystkie pola i nie ma 1 hektara. 
W związku z tym te budynki są traktowane już inaczej, że te działki są traktowane nie 
jak rolne, tylko jako budowlane, bo są w strefie takiej i dlatego tak. To już była burza 
proszę Państwa w tamtym roku na ostatni kwartał i ludzie dostali zmienne deklaracje, 
ale tylko Miasto Radłów, bo za ostatni kwartał. I te były kwoty już znaczące większe, bo 
dopłata była, ale teraz dostali nowe deklaracje już na cały rok. Więc teraz jak ktoś płacił 
500, na przykład płaci 800 zł rocznie, za to co ma. Jedna z pracownic sprawdziła czy nie 
wyjechałem na wakacje po tym wszystkim co przyszło do mieszkańców Radłowa, bo po 
prostu jest wściekłość i to jest wściekłość, ale to my wykonaliśmy te rzeczy-plany, które 
do nas po takiej kontroli i po danych, które przyszły z powiatu, my musieliśmy 
zweryfikować wszystkie deklaracje podatkowe i dlatego tak jest i pewnie, jeżeli 
pieniądze będą w dalszym ciągu i Starostwo Powiatowe będzie to robiło, to będzie 
dotyczyło pozostałych miejscowości. A pozostałe miejscowości będę mniej, które są 
jeszcze rolnicze i mówimy o północy, nie będą tak objęte restrykcyjnie. Ale te już bliżej 
Radłowa, mniejsze gospodarstwa to na pewno to odczują. My nie możemy z tym nic 
zrobić. My musimy po prostu wykonać. Więc taki portal internetowy z życia Miasta 
i Gminy Radłów, w którym byłyby przedstawione aktualne rzeczy. Wyjaśnianie 
mieszkańcom czy ja w paru słowach, proszę Państwa, proszę deklaracje nie będą i tak 
dalej. Czy Pani Skarbnik, czy na przykład Pani od odpadów parę słów powie, czy 
z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. To taka rzecz informacyjna by nam się 
przydała plus dodatkowo z tego życia i miasta o, Pani Basia Marcinkowska zaprasza na 
cykl imprez, które na przykład będą w danym miesiącu i dokładnie opisze i tak dalej. 
Mamy kino, w tym kinie możemy też zajawkę taką puścić, 2-3-minutową przed filmem, 
żeby to ludzie zobaczyli. A to wszystko bardzo jakby to zaczyna intensywnie 
funkcjonować. Proszę Państwa, Polski Ład mamy we wtorek. We wtorek ruszają, we 
wtorek, środa. W przyszłym tygodniu ogłosimy przetargi. Przetarg już puszczony jest na 
Brzezince na budowę kanalizacji. No i teraz proszę Państwa zbieramy materiały, bo tam 
sami wiecie, że pewnych rzeczy, pewne ulice, jakieś ciągi chodnikowe dorobiliśmy, 
w  związku z tą wymaga to takich przebudów i większych papierów, ja bym powiedział 
projektowania wręcz. W związku z tym mamy te 3 takie miejsca, w których po prostu 
nas to troszkę przyhamowało, chociaż jeszcze mamy 3 czy 4 miesiące do ogłaszania. 
Ale chcemy jak najszybciej robić, bo liczymy na to, że ceny będą niższe. W związku 
z tym tą sieć jakby infrastruktury drogowej długości 12 km, będziemy ogłaszać zaraz 
wtorek, środa przyszłego tygodnia. No i tak, żeby realizacja była jak najszybciej. 
To będzie dwuetapowo realizowane, ponieważ to jest inwestycja rzędu 5 milionów, więc 
będą płatności. Będziemy rozkładać to na lata 2022, czyli ten rok i początek 2023, czyli 
tam te drogi, które po prostu wymagają jakby pozwoleń na budowę, przebudów.  Tak 
bym powiedział. No i teraz następne proszę Państwa, to co spotkanie było na Forum 
Wójtów i Burmistrzów. Pan Marszałek ogłosił, że początkiem marca i kwietnia będą 
ogłoszone nabory z PROW-u, czyli Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na budowę 
kanalizacji sanitarnej. Poza aglomeracją, do Aglomeracji Tarnowskiej jeszcze należy 
Brzeźnica, którą teraz realizujemy, Wał-Ruda i zabawa. Wał-Rudę w tym II cyklu Polskim 
Ładzie, składamy teraz i budowę hali pełnowymiarowej widowiskowo-sportowej. To są 
te 2 zadania, które będziemy w tej chwili realizować. Kwota dofinansowania od 90 do 
95%. Także będziemy chcieli po prostu zabezpieczyć wkład własny, żeby to zrobić, bo 
to są naprawdę środki takie, których pewnie w przyszłości z tego nieszczęścia pandemii 
w życiu, by tego po prostu takiego dofinansowania nie było, bo dofinansowanie liczmy 
z PROW-u, z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich to było 63,63 i jeszcze z niepełnego 
odliczenia VAT-u to czasami okazało się, że dofinansowanie będzie 50%. A tu mamy 95 
i 90% dofinansowania, a z PROW-u mamy proszę Państwa dofinansowanie 100% i tam 



my już jakby pozyskaliśmy. Jest pula na gminę 5 mln zł, pozyskaliśmy 2 mln zł i to co 
już do odbioru zostało zgłoszone, czyli Łęka Siedlecka, zakończona kanalizacja 
i modernizacja stacji uzdatniania wody, która została w październiku w tamtym roku 
odebrana i to mamy. To jest zrealizowane za dopłatą 2 mln zł od Urzędu 
Marszałkowskiego. Teraz nam pozostała kwota 3 mln, bo idzie 5 mln na gminę i tutaj 
spółka zarządzana przez Prezesa Wiesława Głowę będzie składała wniosek na 3 mln zł 
i poza aglomeracyjne. Poza aglomerację mamy Glów, Sanoka i chcemy dokończyć 
Glowską, Glów zrobić i Sanoka zaprojektować. Czyli to chcemy. Wydaje mi się, że 
w ciągu w tej kwocie 3 mln zł te miejscowości byśmy zrobili i to zadaniem będziemy 
składać do PROW-u. No i teraz tu widzimy, 50, 220 mln do zagospodarowania to jest 
tylko część kwoty, która idzie. Wiemy, że KPO, wszyscy wiemy jaki wyrok TSUE było 
o praworządności i tak dalej, i pewnie zmiany teraz w sądownictwie bardzo szybko będą, 
bo i projekt prezesa jest i partii PiS-u odnośnie zmian Izby Dyscyplinarnej i tak dalej 
i dostosowania prawa polskiego do prawa unijnego. W związku z tym następne 
pieniądze z KPO pewnie ruszą i w związku z tym musimy się przygotować, na to co 
chcemy dalej robić. Nie jesteśmy, nie chcę tu mówić głośno, bo no, ale może tylko 
mieszkańcy. Jesteśmy i tak proszę Państwa w dobrym stanie, bo wiem, że na przykład 
są gminy sąsiednie czy dopiero teraz zgłaszają na przykład termomodernizację szkół 
i przedszkoli. A my mamy praktycznie każdej jedną szkołę. W tej chwili mamy każdą 
jedną szkołę ztermomodernizowaną. W tej chwili termomodernizacja nie kosztuje tam 
dali tam 600 000, tylko będzie kosztowała 1 200 000. Także po prostu to są ceny to co 
zrobiliśmy w poprzednich latach to po prostu jest dziś przy tej galopującej inflacji, to 
naprawdę jest super. Także teraz na razie na spokojnie te 12 km dróg. Dalej zrobiliśmy 
też drogę proszę Państwa, żeby Biskupice i Wólka była zadowolona. Z gruntów rolnych 
tam co chwilę dzwonią, dzwonił też do mnie z Wólki, co tam jest i tam złożyliśmy odcinek 
praktycznie do skrętu do żwirowni. A tam już jest górka, tam by było lepiej, aby nam 
się to. Musimy proszę Państwa coś tam robić. Dziś jest teren tam, że po prostu też ludzie 
tam mieszkają. No ciężko przejechać tam samochodami. Jest po wiośnie to jest masakra, 
no. Także ile nam się da zrobić. My chcemy najpierw w pierwszym odcinku tą górę 
zrobić, żeby tam przejechali. Później ten lekki co tam jest spad, nawieźć grubego 
kamienia plus jak się da mu da zrobić. Zobaczymy z gruntów rolnych, no i z gruntów 
rolnych drugą część to zgłosiliśmy. To czyszczenie zbiornika wodnego, drugą część 
Przybysławice. To są te zadania na dzień dzisiejszy, które po prostu będziemy realizować 
i które złożymy. Zobaczymy co po przetargach nam się okaże. No zobaczymy, bo to co 
słyszę w gminach, po prostu ceny wzrosły w stosunku już tu mówiłem do kosztorysu, 
bo 30, czasami 50% i może być taka sytuacja, że tak jak powiedziałem. Jeżeli 
zobaczymy, strzelamy w drogi. Mamy 5 mln, a jak nam wyjdzie przetarg 8 mln i co my 
zrobimy? Skąd my 3 mln weźmiemy? No nie weźmiemy, bo nie mamy takiej siły, ani 
środków, żeby z gminy. Jeżeli będzie niedużo to będziemy się zastanawiać i tam w jakiś 
sposób dokładać. No wszystko będziemy mądrzejsi po przetargach. No w tej chwili na 
razie nie ma po prostu co mówić. Na drugą część pytania, które tam odnośnie przewozu 
w proszę Państwa. Dostaliśmy też pismo od jednego posła. Tam odnośnie, tam też 
chodziło głównie o Przybysławice. Są tam rano 2 i po południu 2. Trudno, żeby 
z Przybysławic co dwie godziny jeździły samochody. Czasami ludzie się dopinają, 
dlatego, bo nie mogą dojechać do rehabilitacji do Żabna i Dąbrowy Tarnowskiej. No, ale 
to jest proszę Państwa już transport międzygminny. My jesteśmy odpowiedzialni 
za transport gminny, a międzygminny jest odpowiedzialny powiat. No i trzeba było się 
do powiatu udać czy między gminami w powiecie zorganizują jakiś transport i tak dalej. 
Rozmawiałem z przedstawicielem JANPOL-u. Obiecał, że tutaj, no dzisiaj ekonomia 
rządzi. Ale jeżeli będzie sytuacja taka, że w jakiś sposób nie zwiększy albo nie pomoże, 



żeby była komunikacja lepsza, to możemy zrobić rozwiązanie takie, że złożymy 
do Urzędu Marszałkowskiego na taki transport gminny. Ale tylko gminny, który nie może 
na przykład wykraczać, do Żabna już nie możemy jechać na przykład, tak. I tam jest 
dopłata 3 zł dowozu kilometra. My dopłacamy tam i to jest do zrealizowania. Boję się, 
żeby nie była taka sytuacja jak w gminie sąsiedniej, że po prostu muszą, że jedzie 
kierowca 9 godzin i 1 osobę przewozi. Bo jest taka sytuacja. W większości mają wszyscy 
samochody. To co w Marcinkowicach Pan mówił to ten Pan, nazwiska oczywiście nie 
powiem. Cały czas narzeka obojętnie co robimy. To zawsze ma pretensje 
do wszystkiego, więc dzwonił do mnie, dzwonił do wszystkich pracowników. Zadzwonił 
w końcu do posła. Poseł… i jest rozkład na stronie internetowej też Miasta i Gminy 
Radłów, rozkład autobusu i trzeba zobaczyć, że z Marcinkowic i Przybysławic też 
autobusy jeżdżą. Jest kwestia pewnie czy z Biskupic do Żabna. No i tu trzeba się 
zastanowić. Jeżeli JANPOL uważa, że… Przedtem jeździł przez Biskupice i z Biskupic do 
Niedomic, ale do Żabna chyba nigdy nie jeździł. Nigdy nie jeździł, tylko się przesiadali 
w Niedomicach na krzyżówce na rondzie i przesiadali się na transport do Żabna. To są 
proszę Państwa wyjątkowe osoby. Liczę, że pewnie w miesiącu 1-2, a tak to przecież 
dziś wszyscy samochodami dojeżdżamy. Taka jest prawda. A to drugie pytanie. Też 
czemu ja niby odpowiedziałem, to może by Pani Skarbnik na tą interpelację 
odpowiedziała. Dlaczego tak się stało? Dlaczego takie są opłaty? Ja mniej więcej chyba 
wyjaśniałem o co chodzi, ale jakby szczegółówka była to proszę do Pani Skarbnik. 
Radny Kamil Kurzawski: 
Żeby doprecyzować… Dlatego, że niektóre osoby mówią nam, że mają ponad ten 1 
hektar, bo tam mają 3 albo 4 hektary nawet. A pomimo tego budynki mają, nie mają 
tego zwolnienia. O to nam chodzi głównie.  
Skarbnik Gminy Marta Cegielska: 
Kwestia tego, czy mają te grunty rolne na terenie Miasta Radłowa, bo inwentaryzacja 
była Miasta Radłowa i ci Państwo geodeci, którzy byli wynajęci ze Starostwa. Oni 
analizowali tylko Miasto Radłów. Później był taki czas, który bodajże miesiąc sierpień, 
co nasi mieszkańcy mogli jechać do Starostwa. Były ogłoszenia na ten temat, żeby 
zweryfikować po inwentaryzacji jak ich gospodarstwo jest zakwalifikowane. Wtedy mogli 
złożyć informację, że oni mają w innej miejscowości grunty rolne i tych, które zostały 
wtedy doliczone, jeżeli przekraczał, grunty rolne przekraczały hektar to traktowani byli 
dalej jako rolnicy. Natomiast jeżeli ktoś tam nie przyjechał i nie złożył pisma, z tego co 
wiem co ci byli, co złożyli pismo, zostały im przekwalifikowane. Myśmy otrzymali 
w październiku czy we wrześniu informację, że taki grunt jest przekwalifikowany 
z rolnego na budowlany czy gospodarstwo jest, no po prostu mieszkalne, a nie rolnicze. 
Więc wtedy musieliśmy takie nakazy naliczyć i te nakazy były naliczone na ostatni 
kwartał, czyli od momentu otrzymania od nas informacji. No i ta informacja, w tych i po 
prostu zostały teraz i w tym momencie są, jak gdyby nakaz przyszedł. Przedtem był razy 
1, razy 1 zwiększenia, a teraz razy 4, prawda, za cztery kwartały.  
Radny Kamil Kurzawski: 
To bardziej szczegółowo. Czy powiat badał tylko grunty, czy on badał, też kwalifikował 
budynki? Czy na przykład powiat przychodził i mówił, nie: ten budynek to nie rolniczy.  
Skarbnik Gminy Marta Cegielska: 
Kwalifikował także budynki. Wszystko kwalifikował. Obchodzili, tutaj była grupa osób, 
która chodziła. Niektórzy wchodzili na posesję, niektórzy nie i mierzyli wszystko, więc 
grunty i budynki były kwalifikowane. Niektóre osoby tam zgłosiły skargi i tam się 
procesują, ale na razie póki co to (...)  
 
 



Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Póki co właśnie, to my też proszę Państwa, ponieważ my tego nie robili. A zostało 
na przykład to, że oni robili ewidencję budynków nie powiadamiając nikogo. Nie, ani 
mieszkańcy czasami nie mieli wiedzy o tym, że ktoś tam coś jest i okazało się później. 
Jeżeli są nieścisłości to ludzie jadą do starostwa, wyjaśniają i w większości wypadków 
wygrywają. Także jest jeszcze szansa, że jeżeli się ktoś nie zgadza z tą oceną, która 
jest, może jechać do Starostwa Powiatowego wyjaśnić i wiem, że kilka osób poszło 
i kilka osób wygrało. Także jest szansa, żeby to po prostu w jakiś sposób odkręcić, jeżeli 
ewidentnie jest jakieś, jakieś ten. Proszę Państwa, jeszcze przyszło do nas, żebym sobie 
nie zapomniał. Pismo, no miałem nie mówić, od prezydenta Romana Ciepieli, żebyśmy 
partycypowali w kosztach utrzymania, tak zwanego białego domku, czyli izby 
wytrzeźwień, że na naszym terenie. Z naszego terenu jest 74 osoby, które były. 
Na przykład w tamtym roku koszt jednego, jednej osoby 443 000, żeby my 30 000 dali 
na utrzymywanie. Więc oczywiście to, skonsultowaliśmy. Tutaj szkoda, że nie ma tutaj 
policji. Nie wiadomo skąd te 74 osoby. Z drugiej strony ja mówię, no 74 osoby to jak 
zostały złapane w Tarnowie, to piły alkohol w Tarnowie i z korkowego może to prezydent 
zapłacić. I żeby jeszcze było śmieszne. Napisał prezydent, żeby wskazał alternatywne 
miejsce, w które będą dowozić nietrzeźwych. Tutaj z komendantem ustaliliśmy, 
że przecież taka jest procedura, że oni kogoś łapią, sprawdzają czy jest trzeźwy. Czy 
badanie krwi, a później mają taką liczbę na Narutowicza przy komendzie i ta osoba jest 
odprawiana. Nie wiem skąd 74 osoby, w każdym bądź razie tutaj bardzo szybko 
odpowiedział w dniu dzisiejszym w ciągu 15 minut nasz radca, że zadanie polegające na 
organizowaniu i prowadzeniu izb wytrzeźwień jest zadaniem o charakterze 
fakultatywnych i dotyczy tylko powiatów i miast spełniających wymóg określony 
przepisem, czyli powyżej 50 000. Czyli nas nie dotyczy, więc odpisaliśmy. No można 
by było polemizować i napisać, że żeby prezydent wskazał alternatywne źródło po 
prostu nie tyle źródło, co miejsce rekreacji dla mieszkańców Tarnowa, które w ilości 
3 000 przyjeżdża do Radłowa i zostawiają śmieci, nie. No to chyba możemy się tak 
przeginać i takimi rzeczami po prostu odpisaliśmy tak, że jako alternatywne rozwiązanie, 
które będzie zgodne z wyżej rzeczoną delegacją ustawową, będzie zawarcie 
porozumienia z powiatem tarnowskim. Gdyż wszyscy mieszkańcy terytorium powiatu 
tworzą z mocy prawa lokalną wspólnotę samorządową. Nie inaczej ma się kwestia 
mieszkańców Gminy Radłów. Zatem, aby być zgodnie z prawem Gmina Miasta Tarnowa, 
winna zawrzeć z powiatem tarnowskim odpowiednie porozumienie w sprawie 
partycypacji na kosztach utrzymania punktu opieki nad osobami nietrzeźwymi 
w Tarnowie. I na tym się pewnie rozprawa zakończy, ale to tak troszkę groteskowo, 
troszkę ten. Może to po mojej wypowiedzi w RDN na temat dworca PKS-u to taka 
odezwa była. Myślę, że… No to tyle.  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Bardzo proszę pan radny. 
Radny Zbigniew Madej:  
Panie Burmistrzu, ja jeszcze bym dopytał i odnośnie tego dojazdu. Bo wiemy o tym, 
że Gmina Radłów z Gminą Żabno praktycznie na krzyżówce się kończy, nie. Czy by nie 
zorganizować dojazdu tak, żeby dostosować do kursów autobusu Tarnów-Żabno, żeby 
jakiś mini transport w gminie powstał. Ewentualnie busiki według potrzeb. Oczywiście 
nie, żeby krążył z pustymi miejscami, żeby dowozić na przykład na krzyżówkę, zrobić 
taką jaką pętelkę zrobić. No to nie wiem czy sołtysi, bo będzie, wiem, że będzie 
spotkanie ze sołtysami. Może by oni troszeczku pomogli zorganizować to, żeby tym 
mieszkańcom naprawdę ulżyć, no, bo ci starsi mieszkańcy są odcięci. Pani mi mówi tak: 
„U mnie są 3 samochody. A mówi wszyscy jadą do pracy, ja się nie mam czym dostać 



się do Żabna. No, mówi w lecie to jeszcze rower, ale mówię, ale teraz mówi. No to mówi 
jest ciężko.”  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Nie, oczywiście zgadza się. Tutaj firma Poltrans chyba. Dobrze mówię. Też nową linię 
autobusową utworzyła i ale to bardziej przebiegająca z tamtej strony. No i mi się wydaje, 
że trzeba rozmawiać, tak i zaprosić i może właśnie, żeby ta co jeździ, kursuje po Gminie 
Żabno, wjechała na przykład w Gminę troszkę Radłów i wtedy konkurencja nigdy nie 
jest zbyt zła. Wskazana jest i dlatego, także mi się wydaje, że tutaj jest problem, bo 
naprawdę jest problem. Tylko ja mówię, no tych przewozów nie jest dużo. Tylko, że tak 
do rehabilitacji, tu jest ta Galeria Żabno, w którym po prostu też ludzie masowo, ale tam 
raczej auto, wszystko samochodami jeździ. No i jednostkowe rzeczy po prostu mówią, 
tak jak powiedziałem. Jedna osoba tam w Marcinkowicach to mówiła i żadnych uwag 
nie mieliśmy. Chociaż mieliśmy bardzo dużo uwag. W szczególności do tego, że też, ale 
to już czasami, już zostało też skorygowane, że firma JANPOL, która to obsługuje, 
czasami… Wszystko zaczęło się psuć proszę Państwa w momencie COVID-u i lockdown-
u. Ograniczenia, pamiętacie w ogóle autobusy 50%, 30%, strefy bezpieczeństwa. Więc 
ludzie zaczęli albo samochody kupować, po pięciu jeżdżą do pracy, idą tak jak do Tamel-
u. Później wraca kurs pod Tamel. Okazuje się, że nikt nie wsiada, więc gość po miesiącu 
czasu likwiduje linię ze względów ekonomicznych. Ale część dwie osoby nie mają, to się 
samochód zepsuje, to chcieli, by jechać, ale oni stałego jakby, po prostu stałych takich 
przejazdów nie ma i tu jest kłopot właśnie. Albo na przykład, że kończy się im praca 
o 19.00, a spod świtu wyjeżdża 19.10. No nie dolecą chociażby nie wiadomo co. 
Przesunąć na 19.20 albo 19.25, żeby z miejsca pracy dojść, nie. No takie pewne 
nieścisłości. Wszystko to miało być, tak. Utworzenie linii gminy i powoduje to, że 
Marszałek Województwa przestaje wypłacać przewoźnikowi rekompensatę za ulgi 
ustawowe, bo oni mają przewoźnicy. Oni mają taką rekompensatę też nie, no i to jest. 
No zastanowimy się. Będzie głosów takich więcej, no to to będziemy do Marszałka 
wnioskować o utworzenie linii takiej Przybysławice, na przykład Marcinkowice, Zabawa, 
Biskupice Radłowskie i w kierunku na przykład Tarnowa. No nie będziemy wysadzać, 
granica między słowem Radłowem, a Gminą Żabno jest na tej fosie. No nie będziemy 
na fosie wysadzać ludzi, tylko po prostu trzeba tam przystanek zrobić. Wypadało by, 
żeby na rondzie tak i tam wysiedli sobie, no rozumiemy o co chodzi. Kwestie techniczne.  
Radny Zbigniew Madej: 
Tam jest przystanek Panie Burmistrzu nawet koło tego, Dino. No to to, ja mówię, no, 
ale to już jest teren też Żabna, no. Myślę, że nie byłoby to przestępstwem.  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
No, ale z uwagą będziemy… Zaprosimy, ja zadzwonię zaraz do szefa JANPOL-u, 
będziemy rozmawiać na ten temat, co on nam pomoże.  
 
 
 
 
8. Wolne wnioski i zakończenie obrad XLII Sesji Rady Miejskiej w Radłowie.  
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz, już tradycyjnie załatwił za jednym zamachem dwa 
punkty dzisiejszej sesji, czyli informacje i odpowiedzi na interpelacje radnych. W związku 
z tym przechodzimy teraz już do punktu 8, a mianowicie wolne wnioski. A później 
zakończenie obrad sesji. Wnioski od Państwa radnych. Czy są jakieś? W pierwszej 
kolejności bardzo proszę, Pan radny Wojciech.  



Radny Wojciech Rudziński: 
To też. Panie Burmistrzu, chciałem zapytać się na jakim etapie jest nasza gmina 
w sprawie pozyskania nowego samochodu strażackiego, o którym Pan mówił. Czy jakieś 
postępy są w nowym roku, czy sprawa stoi w miejscu?  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Nie, nie stoi w miejscu. Jestem po rozmowach z pełniącym obowiązki, Pan Wolański, 
dobrze mówię? W Tarnowie, no i jeżeli się nic nie zmieni to samochód w pierwszej 
kolejności będzie z odzysku od Państwowej Straży Pożarnej. Chcą za to rekompensatę, 
bo jeżeli dojdzie do skutku 150000 zł. Ale wydaje mi się, że tak ja szukam samochodów 
do Biskupic usilnie i 2000 rok, czyli 20-letni to jest 200 tysięcy, 205, 210, 240. Także 
tutaj faktycznie niewyjeżdżony samochód 14 letni za tą kwotę to bym prosił, żeby się 
nie zastanawiać i tego. A my bierzemy w ciemno, a później na drugi rok będziemy się 
przygotowywać do samochodu takiego, który po prostu dobre będzie finansowanie 
rządowe z Marszałka, z Państwowej Straży Pożarnej. Tam będzie wchodziła może kwota 
300 000 zł. No, ale nówka całkowita, no i tak będziemy w tym kierunku. Jak się nam 
uda, ale ceny samochodów już takie jakie my na Glów kupili to po prostu, jakbym 
wiedział, że tak będą galopować ceny to byśmy dwa kupili naraz w pakiecie. No, ale tak 
jest. No, ale kto to przewidział, że taka sytuacja będzie, no. Ale jest na dobrej drodze. 
Jeżeli wszystko będzie dobrze to koniec lutego. Miałem mieć odpowiedź co robimy dalej. 
Nie, to jest kwestia III, IV kwartału. Ten samochód, że by doszedł do jednostki, ale to 
takie. No na razie jest tak, że rozmowa jest na tak, a co dalej to zobaczymy, no.  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych? Nie widzę, a ktoś z sali? Również nie 
widzę, więc zamykam obrady sesji Rady Miejskiej w Radłowie. Dziękuję bardzo. 
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